
Grundejerlauget Sønderby 
Formandens beretning for året 2020 

Generalforsamling 2020 
På grund af COVID-19 har 2020 været et usædvanligt år for hele verden og dermed også for 
Grundejerlauget Sønderby. På grund af restriktioner var vi tvunget til at aflyse den planlagte 
generalforsamling, og først efter sommer kunne vi afholde en ekstraordinær generalforsamling. 
Jeg vil gerne takke for forståelsen omkring generalforsamlingen.  

Bestyrelsen 
I forbindelsen med generalforsamlingen fik vi valgt en ny kasserer udenfor den normale periode, 
hvilket betyder, at den valgte kasserer Thomas Hallberg er på valg igen på årets generalforsamling, 
så vi følger den normale periode. Gurli Madsen stoppede som suppleant, og som efterfølger blev 
Morten Larsen valgt som den ene af de to suppleanter. Martin Bahl har valgt at trække sig sin post 
i bestyrelsen men er forsat med at stå for foreningens hjemmeside. Morten Larsen trådte ind i 
bestyrelsen som afløser for Martin. Der skal lyde en stor tak til Gurli og Martin for deres arbejde i 
bestyrelsen gennem de seneste år. 
Bestyrelsesmøder har I 2020 primært været afholdt online, og har typisk haft en varighed af 2 til 3 
timer. Jeg vil gerne slutte dette afsnit med at sige tak til alle i bestyrelsen og revisorerne for 
samarbejdet gennem det sidste år. 

Økonomi 
Regnskabet for 2020 viser et overskud på 22.630 kr. mod et budgetteret underskud på 20.120 kr., 
hvilket betyder, at egenkapitalen nu er på 159.905 kr. Årsregnskabet kan findes på foreningens 
hjemmeside. Foreningens formue er groft sagt opdelt i to dele. Den ene del dækker hensættelser 
og den anden del dækker årets løbende udgifter som primært er kontingent til 
Grundejerforeningen Torstorp. Den del af formuen som cirka svarer til hensættelser er forsat 
investeret i investeringsbeviser i en investeringsforening. Den anden del af formuen står på 
foreningens bankkonto hvor vi som forening er ramt af bankernes negative rente, hvilket betyder 
at vi nu har en mindre renteudgift. 

Grønne dage 
Som de forgående år har der været afholdt to grønne dage, en om foråret og en om efteråret, 
hvor hver husstand har pligt til at deltage en af gangene som vedtaget af generalforsamlingen. De 
to dage forløb planmæssigt og fællesområderne blev ordnet de to gange.  

GDPR 
Der er i 2020 besluttet en ændring i GDPR politikken hvor det er besluttet at bestyrelsen 
beslutningspapirer gemmes i 50 år mod tidligere 30 år. Baggrunden for ændringen er, at vi 
nærmer os 30 året for området oprettelse og bestyrelsen synes at det giver mening at kunne 
gemme beslutningspapirer for at have en komplet historik. Foreningens GDPR politik kan findes på 
foreningens hjemmeside. 

Ejendomshandler 
I løbet af 2020 har der været tre ejendomshandler.  



Grundejerforeningen Torstorp 
Vores forening, GLS, er sammen med andre ejer-, andels- og lejerforeninger i området, medlem af 
foreningen Grundejerforeningen Torstorp (GfT), også kaldet "den store" forening. 
Et af problemstillinger som GfT har arbejdet med i 2020 har været parkringsforhold. Flere 
foreninger i Torstorp oplever en stigning i antallet af parkerede biler. Dette har betydet, at GfT har 
oplevet problemer på deres veje, hvilket har ført til problemer for fremkommeligheden for bl.a. 
renovation, pasning af veje og fortove. Det har betydet, at GfT besluttede at hyrer 
parkeringsselvskabet UnoPark til at kontroller GfT’s veje. Kommunen har godkendt ordningen som 
starter 1. maj 2021. Bestyrelsen er opmærksom på, at denne beslutning kan betyde forskellige nye 
problemstillinger, som vi har diskuteret. På generalforsamlingen vil vi under punktet eventuelt 
have parkering på programmet. 
 
Med venlig hilsen 
Carsten Gundlach 


